
 
Verslag over de  vergadering van dinsdag 22 februari  2022 

 
Aanwezig:   
 
mevrouw      M. DEBRUXELLES (ARENO) 
                         F. VAN DE WATER (4BEST) 
                         C. CASTELEIN (4BEST)   
de heer M. VANBUEL (G&A DE MEUTER) Voorzitter 
 D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
 S. BEERTEN (MOURIK) 
 M. BOTERDALE (WANTY) 
 G. MARTENS (REDECO) 
 P. VAN DE VELDE (ARFI VALENS) 
 M. FUMIERE (SBMI) 
 B. VANDENBREEN (ROMARCO) 
 G. MARTENS (REDECO) 
 J. VERSTRYNGE (VIABUILD) 
 D. BULENS (TECNO BOUW)  
 
Verontschuldigd: 
  
De heer S. JACQUEMIN (LAURENTY) 
 J. WAUTERS (RENOTEC) 
 K. MERCKX (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 G. COERTJENS (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 J. BEENS (DDM) 
 
 
De heer M. Vanbuel, Voorzitter, heet iedereen van harte welkom bij The Gate in Nijvel, waar we 4Best 
als nieuw lid mogen verwelkomen. Mevrouw Frédérique van de Water en Céline Castelein lichten toe 
dat het bedrijf naast asbestverwijdering ook gespecialiseerd is in afbraak- en omgevingswerken en 
grondverzet. 
 
  
AGENDA  
 
1. Verslag over de vorige algemene vergadering  dd 11 januari 2022 

 
Het verslag wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 
 
2. Werkgroep opleidingen/PBM’s (Guy Coertjens, Michel Fumière, Jan Wauters en  
    Maarten Vanbuel) 
 
De jaarlijkse herhalingsopleidingen met volledig nieuwe inhoud worden goed onthaald door de 
deelnemers.   Ook de mogelijkheid om de Franstalige herhalingsopleidingen in Seraing te volgen 
wordt geapprecieerd.  
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Voor wat de Basisopleiding 32 u betreft, zien we dat voor 2022 het aantal inschrijvingen stokt. 
 
Om toch een  aanbod te garanderen naar de sector en zo instroom te verzekeren kan er met een 
alternatieve prijssetting gewerkt worden waarbij  het minimum van 10 deelnemers overbrugd kan 
worden. 
 
Momenteel draait de basis opleiding break even met 10 deelnemers.    
De inhoud van deze opleiding is goedgekeurd door VAB ABD en het tarief voor leden staat op 810 € 
voor de basis opleiding.  
Dit tarief wordt ook al 3 jaar aangehouden. 
  
Bij minder dan 10 deelnemers kan de cursus nog doorgaan maar betaalt men meer per deelnemer. 
 
 Voorbeeld          
 9 deelnemers     tekort van   810 €             9 deelnemers betalen elk 90 € meer ofte 900 € 
 8 deelnemers tekort van  1620 €            8 deelnemer elk 202 € meer ofte 1.012 € 
 7 deelnemers    tekort van  2430 €            7 deelnemers betalen elk 347 € meer ofte 1.157 € 
 6 deelnemers tekort van  3240               6 deelnemers betalen elk 540 € meer ofte 1.350 
 Voorstel om bij minder dan 6  om de opleiding te cancelen, 14d (kalenderdagen)  voor aanvang  
  
Op deze manier weten de leden dat de opleiding zal doorgaan en hoeven ze geen alternatief te 
zoeken of een goede kracht te laten gaan. 
In het verleden heeft ook een dergelijke regel bestaan maar deze was in onbruik geraakt bij 
overdracht dossier van Edutec. 
 
Voor de herhalingsopleidingen willen we jaarlijks kijken hoe we onderwerpen uit het jaaractieplan van 
de leden in de opleiding kunnen integreren, zodat de bedrijven dit na het volgen van de jaarlijkse 
opleiding kunnen afvinken – of omgekeerd – kunnen we elementen aanreiken om mee in het 
jaaractieplan op te nemen die behandeld worden tijdens de herhalingsopleidingen. 
 
 
3. Werkgroep regelgeving (Luk De Knijf, Dirk Leeuwerck) 
 
De Vlaamse regering heeft 84 miljoen euro vrijgemaakt voor een extra premie van 8 euro per vierkante 
meter voor wie zijn gevel of dak isoleert en tegelijk ook de asbestleien, het asbesthoudend onderdak of 
de asbesthoudende gevelbekleding laat verwijderen. 
Voorwaarde is wel dat je de werkzaamheden laat uitvoeren door een professionele aannemer die 
hiervoor erkend is.  Helaas is dit enkel een Vlaams initiatief. 
 
Dakdekkers die de regelgeving willen volgen dienen en het asbestcharter van OVAM en Confederatie 
Bouw te tekenen en een melding te doen via werken 30 bis sociale zekerheid of FOD WASO met het 
werkplan.  Uiteraard moet het personeel correct opgeleid zijn (eenvoudige handelingen) en dient 
conform de wettelijke vereisten gewerkt worden. 
 
 



 
 

 3 

De federale wetgeving is echter werkgever-werknemer gerelateerd waarbij het FOD zelf aangeeft niet 
bevoegd te zijn om een zelfstandige te controleren.  (zie e-mail in bijlage van het verslag naar aanleiding 
van melding zelfstandige dakdekker)      
Momenteel controleert de dienst welzijn enkel bedrijven en geen werven . 
Helaas zijn op werven ook zelfstandigen aanwezig die op vlak van mogelijke controles door de mazen 
van het net glippen, maar wel kunnen zorgen voor blootstelling op werven wat gevolgen kan hebben 
voor werknemers.  
 
Naar aanleiding van de reportage van L’investigation (de link van de reportage zit in het verslag van 11 
januari) is er contact opgenomen met dhr Vassallo.  Aanleiding waren een aantal beelden die toch 
vraagtekens oproepen (doorzagen asbest-buis, werknemer die onbeschermd een asbesthoudende buis 
draagt en in een bigbag steekt, de verontreiniging van grond,  …) 
Het antwoord omvatte dat dhr Vassallo liever niet had dat dergelijke vragen aan hem gericht werden  
gezien er volgens hem geen blootstelling van vezels aan de lucht is  en de blootstelling in grond of water 
een regionale bevoegdheid is. (Antwoord Dhr. Vassalo in bijlage van het verslag) 
  
Dezelfde vragen zijn ook doorgestuurd naar OVAM  waar men op de hoogte is van de werkzaamheden 
van nutsvoorzieningsbedrijven . 
De bestaande rapporten geven onvoldoende bewijs dat asbestvezels in water gevaarlijk zijn.             
OVAM geeft wel aan dat het voorkomen van  bodemverontreiniging dient opgenomen te worden in de 
bestekken. 
 
 
Mbt de nieuwe CAO PC 124  voor asbestverwijderaars ligt onderstaande op de onderhandelingstafel ; 
Na het volgen van een erkende opleiding tot asbestverwijderaar stapt de werknemer in als cat 2  
Bij evaluatie na 6 maanden en na een jaar met positief gevolgd kan worden doorgegroeid naar cat 2A 
Na 2 jaar bij dezelfde werkgever en met steeds een positieve evaluatie kan de werknemer doorgroeien 
naar cat 3 
Er wordt door Constructiv een evaluatiedocument opgemaakt ism met VAB-ABD  
 
De teksten van het voorstel worden nu vertaald – daarna wordt ze voorgesteld aan de syndicaten en 
start de onderhandeling over de inhoud.  De teksten van de draft zullen worden meegestuurd. 
 
Er moet vanuit Constructiv nog duidelijkheid komen rond een aantal topics ; 
Wat is een gecertificeerde opleiding ? 
Worden in april 2023 alle arbeiders en werfleiders automatisch als gecertificeerd aanzien als er door de 
werkgever geen stappen zijn gezet om de werknemer in te schrijven ? 
Kan de certificering geïntegreerd worden in een herhalingsopleiding ? 
 

 
4. Werkgroep afval (Marc Boterdaele, Bart Libbrecht, en Dirk Vandekerkhof)  
 
Bart Libbrecht en Maarten Vanbuel hebben een Teams meeting met OVAM gehad. 
Inzet was de interpretatie van de cel mobiliteit waarbij het transport van asbesthoudend materiaal 
onder ADR wetgeving zou vallen.  Dit zou een gigantische impact hebben. Reden is dat de grootste 
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goedgekeurde verpakking voor het transport van asbest max 3 m³ is. 
 
Vanuit het kabinet zal er een richtinggevend schrijven worden opgemaakt waarbij de verschillende 
sectororganisaties (waaronder o.a. DENUO en VAB ABD) maar ook OVAM zullen worden bevraagd. 
 
Het Vlaamse dossier van de Asbest inventariseerder krijgt verder vorm. 
Het ministeriële besluit mbt de vorming van de asbestdeskundigen zal na bekrachtiging door de raad 
van state gepubliceerd worden op 8 of 9 maart. 
Zo zal het asbestpassief van een gebouw met een woningpas worden toegevoegd. 
De Vlaamse wetgeving beschrijft wat een deskundige moet doen en kennen. 
Een asbestdeskundige dient een verlichte opleiding te volgen.  Deze opleiding valt inhoudelijk en 
kwalitatief onder supervisie van een certificatie instelling.   Vermoedelijk zullen er 4 van dergelijke 
instellingen zijn.  Na het volgen van deze verplichte opleiding volgt een door OVAM georganiseerd 
examen wat naast de kennis van staalname en registratie  ook de kennis mbt asbest zal toetsen. 
 
Iemand die het certificaat van asbest inventariseerder behaald, zal ook steeds aangemeld moeten zijn 
bij de een van de eerder vermelde certificatie instellingen die controles uitvoeren op de verrichte 
inventarissen. 
 
OVAM subsidieert studies voor nieuwe technieken die asbest na denaturatie tot een nieuwe grondstof 
verwerken.  De subsidies gaan tot een 3e van de kosten  om de techniek op full scale uit te rollen en er is 
budget voorzien om 4 dossiers te subsidiëren met max van 3 miljoen euro . 
 
OVAM heeft VITO om een update gevraagd rond het reinigen van grond die vervuild is met asbest maar 
er wordt geen vooruitgang geboekt in dit dossier. 
Voorlopig blijft het principe van het zeven en wassen van gronden om het asbestvezelgehalte op de 
totaalhoeveelheid te verlagen, gehanteerd. 
OVAM heeft VITO gevraagd om verder te werken aan deze studie. 
 
 
Mbt het storten van asbesthoudende afvalstoffen ; 
OVAM werkt aan technische verduidelijking / beschrijving om afvalstoffen te omschrijven  die 
gescheiden kunnen worden. 
Voorbeelden hiervan zijn zwarte lijm en chape die nu nog op stortplaatsen terechtkomen of 
asbesthoudende verf op metaal. 
OVAM wil een limitatieve lijst maken binnen het VLAREM maar dit is nog niet voor morgen - zelfs eerder 
voor een volgende wijziging het VLAREM. 
 
Er is een nieuwe  afspraak met OVAM op 31 maart . 
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5.  Werkgroep PR (Maarten Vanbuel) 
 
(De manier van) asbest verwijderen komt door de rapportage van RTBF  terug in de picture. 
 
Er wordt gewaarschuwd voor initiatieven zoals  “Mijn offertes.be”, waarbij het eerder te doen is om 
inschrijvingsinkomsten dan om oplossingen rond asbestverwijdering.   
 
Maarten Vanbuel heeft alle nieuwe in Vlaanderen gevestigde asbestsaneerders aangeschreven om 
in een kennismakingsgesprek VAB ABD voor te stellen.  Een 6-tal bedrijven geven al aan interesse te 
hebben in het lidmaatschap.   
 
Het is belangrijk dat de vereniging klaar is voor het ontvangen van nieuwe leden en hiervoor zullen 
vermoedelijk ook de bestaande statuten moeten worden aangepast en een charter worden opgemaakt. 
 
Vandaar – net zoals bij de vergadering van januari- het voorstel om alvast te statuten kritisch door te 
lezen en voorstellen te formuleren om deze te actualiseren. 
De statuten worden ook nu in bijlage van het verslag meegestuurd. 
 
Er kan ook een charter worden opgesteld waarbij nieuwe zaken kunnen worden opgenomen zoals het 
aanleveren van asbesthoudende materialen zonder contaminatie (met mechanisch gereedschap) of 
chape met lijm.  Alle suggesties hiervoor zijn welkom. 
 
De statutaire vergadering in april is het ideale moment om deze wijziging door te voeren zodat nieuwe 
leden welkom geheten kunnen worden. 
Het is evenwel zeer belangrijk dat tegen dan de statuten op punt staat zodat dit ook door de nieuwe 
leden gerespecteerd kan worden. 
 
Er wordt ook een oproep gedaan om zich kenbaar te maken als u zich kandidaat wil stellen voor de raad 
van bestuur of een functie als voorzitter, ondervoorzitter Nl of Fr, penningmeester of secretaris. 
Kandidaten moeten zich kenbaar maken voor algemene vergadering van april en het staat ieder lid vrij 
zich kandidaat te stellen.  U kan ook lid zijn van de Raad van Bestuur zonder een functie te bekleden. 
 
Vorig jaar is dit omwille van Covid niet gebeurd. 
 
6. Ad Hoc werkgroep Website (Guy, Nanou, Maarten) 

 
Foto’s en filmmateriaal voor de website mogen nog steeds doorgestuurd worden. 
 
Dhr Fumière leest de Franstalige teksten kritisch na op woordgebruik.  De teksten worden op 25/02 
opgeleverd zodat ook het Franstalige luik van de website online kan. (voorzien voor begin maart) 
 
Zodra dit luik online staat, kunnen ook de Franstalige niet leden asbestsaneerders bezocht worden 
door Maarten Vanbuel. 
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7.  Beheerssysteem asbestwerven 
 
SGI Compliance kan niet op de vergadering aanwezig zijn. 
Er wordt nagegaan of het nog zinvol is dit naar een latere vergadering te verplaatsen. 
 
 
 
8. Varia 
 
In Vlaanderen verandert er regelmatig iets rond asbest of de betreffende wetgeving en houden we 
oa via OVAM en andere organisaties vinger aan de pols. 
 
In Wallonië wordt onze vereniging te weinig betrokken bij nieuwe wijzigingen of initiatieven. 
Maarten vraagt wie hem in contact kan brengen met mevrouw Céline Tellier om ook hier onze 
organisatie verder op de kaart te zetten. 
 
   
De verenigingen CASO en FPRG gaan voortaan samen als VSOR.   
Willy Goossens is tijdelijk voorzitter en wordt opgevolgd door iemand van BESIX. 
Vanuit VAB ABD zal er een schrijven worden gericht om de banden aan te halen en voor informatie 
uitwisseling te zorgen zoals ook vroeger het geval was via Jan Verstrynghe (VSS) . 
                   

 
9 Belangrijke data  

 
De volgende vergadering is op dinsdag 22 maart op locatie Confederatie Bouw Provincie Antwerpen, in 
de Theodoor Van Rijswijckplaats nr 7 te Antwerpen 4e verdieping, zaal 3 
De vergadering start om 13.00 u. U heeft hiervoor ook al een uitnodiging via Outlook ontvangen.  
 
Onze algemene vergadering is op woensdag 20 april in Hof ter Imde, Beekstraat 32 te 1861 Meise.  
De vereniging verwacht u om 15.30 u voor de vergadering en biedt u aansluitend een diner aan, na 
het aperitief (18.00u). Vooraf inschrijven is verplicht.  U vindt de uitnodiging in bijlage.  
Opgelet ; deze staat nog niet in uw outlook agenda. 
 
  
De vergadering werd afgesloten rond 15.15 u.  


